
1847 8/2 91: Skriftlig fremsættelse 1848 

[Poul Nødgaard] 
(Beslutningsforslag nr. B 38). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsforsla- 

gets tekst og de bemærkninger, som ledsager 
dette. 

Tommy Dinesen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om frivillig or- 

lov fra arbejdsmarkedet. 
(Beslutningsforslag nr. B 39). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Jes Lunde (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om forure- 

ningsafgifter på kul- og svovldioxid med er- 
hvervsmæssig og social kompensation. 

(Beslutningsforslag nr. B 40). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Lone Dybkjær (RV): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om beslut- 

ningsgrundlaget for etablering af en fast forbin- 
delse over Øresund. 

(Beslutningsforslag nr. B 41). 
Idet jeg henviser til beslutningsforslagets 

tekst og bemærkningerne hertil, skal jeg som 
begrundelse for på nuværende tidspunkt at 
fremkomme med et beslutningsforslag anføre, 
at forslagsstillerne allerede nu har villet pege 
på, hvilke oplysninger der er behov for, og ikke 
først vil komme med disse krav, når regeringens 
udspil foreligger. Jeg skal i øvrigt anbefale be- 
slutningsforslaget til Tingets velvillige behand- 
ling. 

Rahbæk Møller (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en aktiv og 

dynamisk erhvervspolitik. 
(Beslutningsforslag nr. B 42). 

Idet jeg henviser til de bemærkninger, der 
ledsager beslutningsforslaget, anbefaler jeg det 
til Tingets velvillige behandling. 

Tommy Dinesen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en under- 

søgelse af  alternative faste forbindelser under 
Øresund og de trafikale tilslutningsmuligheder i 
Københavnsområdet. 

(Beslutningsforslag nr. B 43). 
Idet jeg henviser til de bemærkninger, der 

ledsager beslutningsforslaget, anbefaler jeg det 
til Tingets velvillige behandling. 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om varme- 

regnskab og varmemålere m.v. 
(Beslutningsforslag nr. B 44). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 

ledsager forslaget, og anbefaler det til Tingets 
velvillige behandling. 

Birgitte Husmark (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag tilfolketingsbeslutning om målsætnin- 

gen for en kommende lov om sundhedsvæsenet. 
(Beslutningsforslag rir. B 45). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Rahbæk Møller (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag tilfolketingsbeslutning om en tværfag- 

lig videreuddannelse i sundhedsfremme (Master 
of Public Health). 

(Beslutningsforslag nr. B 46). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Ingrid Rasmussen (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
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[Ingrid Rasmussen] 

Forslag til folketingsbeslutning om en ambu- 
lancelov. 

(Beslutningsforslag nr. B 47). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om skærpelse 

af visse bestyrelsesmedlemmers og direktørers 
ansvar. 

(Beslutningsforslag nr. B 48). 
Idet jeg henviser til de bemærkninger, der 

ledsager beslutningsforslaget, anbefaler jeg det 
til Tingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 9: 
Forespørgsel til trafikministeren [om KVR- 

regeringens trafikhandlingsplanJ. 
Af Bilgrav-Nielsen (RV) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 5/2 91). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 10: 
Forespørgsel til energiministeren [om KVR- 

regeringens energihandlingsplan]. 
Af Bilgrav-Nielsen (RV) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 5/2 91). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Første behandling af lovforslag nr. L 96: 

Forslag til lov om ændring af lov om revisionen 
af statens regnskaber m.m. (Overførelse af  Rigs- 
revisionen til Folketinget). 

Af H. P. Clausen (KF), Henning Rasmussen 
(S), Ivar Hansen (V), Lilli Gyldenkilde (SF) og 
Kirsten Jacobsen (FP). 

(Fremsat 1/2 91). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

H. P. Clausen (KF): 
Jeg vil gerne på præsidiets vegne ledsage lov- 

forslaget om overflytning af Rigsrevisionen til 
Folketinget med nogle få bemærkninger. 

Det afgørende i forslaget er dets principielle 
sigte. Rigsrevisionen bør som et af Folketingets 
vigtige kontrolinstrumenter over for regeringen 
være placeret under Folketinget. Efter grundlo- 
vens bestemmelse er det statsrevisorerne, der 
har det endelige ansvar for revisionen af stats- 
regnskabet, og det har altid forholdt sig sådan, 
at Folketingets udelukkende kompetence i re- 
lation til de grundlovsfæstede statsrevisorer 
har været tillagt den allerstørste betydning. 

Da Rigsrevisionen i den tilsikrede uafhæn- 
gighed, som den også har under den nugælden- 
de ordning, primært virker i Folketingets inter- 
esse gennem statsrevisorerne, må det være både 
naturligt og principielt korrekt, at hele revisio- 
nen er placeret under Folketinget. 

Det er med dette som udgangspunkt, at stats- 
revisorerne har rejst tanken om at overføre 
Rigsrevisionen fra statens administration til 
Folketinget, og det er grundtanken i det lovfor- 
slag, som nu er til første behandling i dag. Det 
er blevet til i drøftelser mellem præsidiet og 
statsrevisorerne, det har været forelagt statsmi- 
nisteren og dermed regeringen, og det har pas- 
seret Udvalget for Forretningsordenen. 

Gennemførelsen af dette efter min mening 
under alle synsvinkler rigtige princip, som lov- 
forslaget tilsigter, har naturligvis nogle prakti- 
ske konsekvenser og rejser også nogle konkrete 
problemer. De er også afdækket under arbejdet 
med at udarbejde lovforslaget, og der er taget 
hensyn til dem i lovforslagets tekst og i be- 
mærkningerne, men jeg skal kort kommentere 
de væsentligste af disse problemer. 

Det vigtigste at understrege -  og jeg håber, at 
det efterhånden er helt forstået af alle parter -  


